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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING WERK EN INKOMEN 

 

Datum:  21 mei 2014 

Plaats:  oude raadzaal 

Tijd:  14.20 – 15.30 uur 

 

Aanwezig: mevrouw S.T. Klein Schaarsberg (voorzitter, Student en Stad), de dames K.W. van Doesen-

Dijkstra (D66), C.M. van Dijk (SP), L.R. van Gijlswijk (SP), E. Akkerman (VVD), A.M.J. Riemersma 

(Stadspartij), S. Schipper (CDA), M. Wilschut (Partij voor de Dieren), de heren B.N. Benjamins (D66), 

J.P. Loopstra (PvdA), K.S.N. van der Veen (GroenLinks), J.R. Honkoop (VVD), E.B. Koopmans 

(ChristenUnie), M.M. van den Anker (Student en Stad) 

Namens de griffie: mevrouw A. Weiland (commissiegriffier) 

Namens het college: de heren M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), J.M. van Keulen (VVD), R. van der Schaaf 

(PvdA) 

Insprekers: geen 

Verslag: de heer J. Bosma (Notuleerservice Nederland) 

 

 

Gemeenterekening 2013 

 

A. ALGEMEEN DEEL  

De voorzitter: 

 Opent de vergadering om 14.20 uur en heet iedereen hartelijk welkom. 

Wethouder Gijsbertsen: 

 Is het niet gelukt voor de behandeling van de rekening aan te geven hoe het college de extra 

rijksmiddelen voor armoedebeleid in 2014 in zou kunnen zetten. 

 Verzoekt dit op 4 juni 2014 aan te mogen leveren ter bespreking in de commissie van 11 juni 2014. 

 

B. INHOUDELIJK DEEL  

Programma 1, Werk en inkomen 

Programma 2, Economie en werkgelegenheid 

Mw. Van Gijlswijk (SP): 

 Vraagt zich af of het zuiver is 430 mensen met een SW-indicatie mee te tellen. Zij verhuisden van 

iederz naar Stadsbeheer, maar doen nog steeds hetzelfde werk. In hoeverre ontwikkelden zij zich 

door het collegebeleid? Wil het college hier ook schriftelijk op terugkomen? 

 Snapt niet waarom de aanmeldingen voor e-dienstverlening fors zijn achtergebleven. Hoe kan dit? 

 Wijst op de toezegging de resterende 700.000 euro van de collectieve ziektekostenverzekering te 

besteden aan een uitbreiding van de verzekering. Waarom is het voorstel nu vrijval? 

 Wil weten of het college de invloed van grootschalige detailhandel in de periferie op de binnenstad 

meeweegt. Welke maatregelen neemt het college? 

Mw. Van Doesen (D66): 

 Complimenteert de resultaten van de samenvoeging en verhuizing van de diensten SOZAWE en 

iederz. 'Iedereen doet mee' mag geen loze belofte blijven. 

 Vraagt of de verminderde kans op uitstroom ook geldt voor de Randstad-banen. 

 Informeert hoe structureel de instroom naar zorg is gezien de te verwachten krimp in de sector. 

 Wil weten waarom pas in 2015 nieuw beleid volgt op het inzicht dat begeleiding naar werk niet uit 

lijkt te maken voor de kansen van werkzoekenden die het extra moeilijk hebben. 

 Is benieuwd waar de hogere rijksbijdrage bij inkoop aan besteed zal worden. 

 Stelt voor wanneer mogelijk de verstrekkingstermijn van uitkeringen te versnellen tot zes weken. 

 Leest dat de doelstelling voor positieve beoordelingen bij uitkeringsaanvragen in 2013 70% en in 

2014 63% is. Waar is dat op gebaseerd? 

 Is benieuwd hoeveel mensen met voorlichting over budgetbeheer zijn bereikt. 

 Wil met de SP weten hoe het zit met de detachering van SW-geïndiceerden bij Stadsbeheer. 

 Vraagt hoe ver de realisatie is van de afgesproken 100.000 arbeidsplaatsen in de regio. 

 Is benieuwd om welke redenen de digitale ondernemersvisie nog niet tot stand is gekomen. 
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Dhr. Honkoop (VVD):  

 Vindt dat het stimuleren van de private sector alle aandacht verdient. 

 Is enthousiast over het tegengaan van leegstand in de Zwanestraat. Welke lessen trekt het college 

hieruit en welke initiatieven zijn er om leegstand verder tegen te gaan? 

 Pleit ervoor niet alleen extra milieucontroles te houden in het mkb, maar ook in overleg en 

samenwerking te komen tot meer energiebesparing. 

 Vraagt welk vervolg de flexibele bestemmingsplannen krijgen. 

 Is benieuwd hoe het college de terugloop in bedrijfsvestigingen denkt te gaan keren. 

 Lijkt het tegenstrijdig dat het aantal bezoekers en de waarderingen teruglopen, terwijl Groningen 

hoog scoort op gastvrijheid. Hoe kan dit? 

 Ziet graag SMART aangegeven wat de inzet en resultaten zijn op het gebied van innovatie. 

Mw. Akkerman (VVD): 

 Is verheugd te lezen dat meer mensen actief zijn geworden dan beoogd. 

 Vraagt hoe het, los van de economische crisis, komt dat er minder vacatures zijn opgehaald en hoe 

het verbeterd kan worden. 

 Ziet graag plannen om de doelstelling van gedetacheerde SW-geïndiceerden te gaan halen. 

Mw. Schipper (CDA): 

 Is blij dat meer klanten dan beoogd zelfstandig zijn geworden op de arbeidsmarkt. 

 Vindt het onduidelijk welk effect de pilot e-dienstverlening op de deelnemers had. 

 Vraagt hoe het komt dat er minder uitstroombanen zijn gerealiseerd dan beoogd met Baanbrekend. 

 Juicht toe dat het percentage tijdig afgehandelde uitkeringsaanvragen toeneemt. In hoeverre is 

aangesloten op de methode in Delfzijl, die 100% behaalt? 

 Benadrukt het succes van het Fonds Ondernemend Groningen. 

 Is benieuwd of de revitalisering van bedrijventerreinen invloed heeft op het aantal vestigingen. 

 Mist hoeveel ondernemers er in 2013 gestopt zijn. 

 Wil weten op welke terreinen verbeterpunten voor het vestigingsklimaat liggen. 

Dhr. Van der Veen (GroenLinks): 

 Ziet dat meer mensen werk vinden en stijgen op de participatieladder. Toch vinden klanten dat ze te 

weinig keus hebben in individueel maatwerk. Hoe kan dat? 

 Sluit aan bij SP en CDA wat betreft e-dienstverlening. 

 Vraagt of het college rekening houdt met de gevolgen van de rijkskorting in het sociale domein voor 

het Actieplan jeugdwerkloosheid. Veel stromen nu uit naar de thuiszorg. 

 Wijst erop dat sommige aanvragers van een uitkering vooraf niet de juiste informatie hebben en een 

hoge boete opgelegd krijgen. Monitort het college dit om hoge boetes te voorkomen? 

 Is blij met de duurzame inrichting van de nieuwbouw aan het Harm Buiterplein, die past bij de 

ambitie van een energieneutraal Groningen in 2035. 

 Wil weten waarom maar twintig van de beoogde vijftig bedrijven meedoen met de Clean-campagne. 

 Is benieuwd naar de resultaten van de projecten Verfketen en Duurzame mobiliteit. 

 Informeert of afname van groene banen meer oorzaken kent dan alleen de economische crisis. 

Dhr. Koopmans (ChristenUnie): 

 Sluit aan bij de VVD wat betreft detachering van SW-banen.  

 Gunt het college tijd om de motie over het armoedebeleid wat later uit te voeren zoals verzocht. 

Dhr. Van den Anker (Student en Stad): 

 Is met SP en VVD benieuwd hoe de uitstroom en detachering van SW’ers precies in elkaar steekt. 

 Vindt de stand van zaken van e-dienstverlening onduidelijk. 

 Is tevreden over het Actieplan jeugdwerkloosheid en de inzet op stages voor jongeren. 

 Betreurt de afname van werk en bedrijfsvestigingen en het uitblijven van gronduitgifte, maar ziet 

lichtpuntjes in de samenwerking met het fonds en OTB, meer startende ondernemers en de 

profilering van de Zernikecampus. 

 Vindt de samenwerking met JOB een mooi voorbeeld van noodzakelijke impulsen aan de 

binnenstad. 

 Hoopt dat de korting op het Akkoord van Groningen wordt teruggedraaid. 

 Vindt het jammer dat het Welcome center zo lang op zich heeft laten wachten. 

 Vraagt of de warenmarkt inmiddels weer kostendekkend is. 
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Mw. Wilschut (Partij voor de Dieren): 

 Is positief over de ontwikkeling van stageplekken. 

 Sluit aan bij de vraag van GroenLinks over oorzaken van de afname van groene banen. 

 Pleit voor meetbare criteria voor duurzaamheid. 

 Complimenteert de flinke inzet om de bedrijfsvoering te verduurzamen. 

 Begrijpt niet dat het college tevreden is over het armoedebeleid, terwijl Groningen in de landelijke 

top drie staat en het probleem fors is. Zijn de doelstellingen te laag? 

 Is benieuwd waarom begeleiding naar uitstroom niet leidt tot betere resultaten dan uitstromen op 

eigen kracht en komt hier bij de begrotingsbehandeling op terug. 

 Vraagt zich af of het terugdringen van fraude in een percentage verstrekte uitkeringen is te vangen. 

 Is trots op alle titels van de stad, maar mist vermelding van Vegastad van het Noorden. 

Dhr. Loopstra (PvdA): 

 Vraagt of het college van plan is met meerdere uitzendbureaus samen te werken. 

 Is benieuwd naar de uitstroom als gevolg van Baanbrekend. Controleert het college dit? 

 Mist een plan van aanpak om het bestand van de dienst SOZAWE te digitaliseren (motie). 

 Betreurt dat e-dienstverlening niet goed loopt en sluit aan bij de vragen hierover. 

 Begrijpt het verband niet tussen herijking van het beleid en het terugbrengen van het aantal 

participatiebanen. Het college kan het toch stimuleren als er genoeg geschikte kandidaten zijn? 

 Sluit aan bij de vraag en de ongerustheid van de SP over iederz. 

 Is verheugd over de vraaggerichte en uitnodigende aanpak van leegstand en sluit aan bij de vraag 

van de VVD hierover. 

 Informeert hoe het zit met ondersteuning van zelfstandigen die het moeilijk hebben. 

 Wil weten welke structurele veranderingen voorkomen dat opnieuw spanningen met de warenmarkt 

ontstaan. Wat houdt het plan van aanpak in het eerste kwartaal in? 

Mw. Riemersma (Stadspartij): 

 Pleit voor versoepeling van regels voor marginaal zelfstandigen. Zij kunnen niet volledig werken, 

maar voelen zich met een paar uur werk gewaardeerd. Dit kan leiden tot boetes en kortingen. 

 Vraagt zich af of het college wel op de juiste plekken zoekt naar participatiebanen. 

 Wil weten waarom de gesubsidieerde banen bij het Tschumipaviljoen een jaar langer blijven dan die 

bij Sign. 

 Leest dat klanten zonder traject niet minder kans hebben op terugkeer in een uitkering. Betekent dit 

dat de trajecten geen effect hebben en afgeschaft kunnen worden? 

 Begrijpt niet waarom het college bussen wil weren van de Grote Markt. Veel mensen komen juist 

per bus naar de warenmarkt. 

Wethouder Van der Schaaf: 

 Antwoordt dat zorg niet verdwijnt als werkgever. 

 Blijft in gesprek met het bedrijfsleven over sectoren waar kansen liggen voor uitstroom, zoals de 

techniek en de procesindustrie, ook om eventuele terugval van aanbod in de zorg op te vangen. 

 Oriënteert zich op een vervolg van het succesvolle Baanbrekend na 1 oktober 2014. 

 Voerde met zeven uitzendbureaus verkennende gesprekken. 

 Kan zich twee varianten voorstellen voor de aanbesteding: een consortium van uitzendbureaus of 

één uitzendbureau dat de regie krijgt. 

 Zet structureel in op social return en neemt het op in de aanbestedingsvoorwaarden. 

 Weet nog niet hoe de verdeling van de landelijke 125.000 banen over de arbeidsmarktregio's gaat 

uitpakken, maar schat in 5.000 voor de regio waarvan 3.000 in de stad. 

 Voert hier binnenkort bestuurlijk overleg over en verwacht na de zomer besluitvorming. 

Wethouder Van Keulen: 

 Ontwikkelt een vervolg op G-kracht, nadrukkelijk in samenwerking met ondernemers. 

 Lijkt het goed duurzaamheid mee te nemen in de afspraken met het Fonds Ondernemend Groningen. 

 Wil steviger inzetten op communicatie over verduurzaming en energiebesparing bij ondernemers. 

 Meldt dat door de crisis meer binnenstadbezoekers uit de eigen stad komen. Mensen waarderen hun 

eigen stad altijd wat minder, terwijl de gastvrijheid inderdaad wel hoog is. 

 Blijft investeren in de aantrekkelijkheid van de binnenstad. Het weren van bussen van de Grote 

Markt zorgt voor een aantrekkelijker verblijfsklimaat. 
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 Blijft in de periferie branches weren die essentieel zijn voor de binnenstad, maar wil ook ruimte 

bieden aan economische groei. Perifere detailhandel kan ook versterkend werken. 

 Wijst erop dat ondernemers tevreden zijn over het accountmanagement en weinig klachten over 

bereikbaarheid hebben. Het is de vraag of het digitale ondernemersdossier wat toevoegt. Een 

bijkomende reden is inderdaad dat sommige ondernemingen geen internet hebben. 

 Stelt dat het vestigingsklimaat van gerevitaliseerde bedrijventerreinen beter is, maar de effecten van 

de crisis niet teniet kan doen. 

 Probeert onder meer door deregulering de economie aan de gang te krijgen en zal de pilot van de 

rode loper op Westpoort uitrollen als deze blijkt te werken. 

 Faciliteert innovatie en probeert mensen te verbinden, maar uiteindelijk innoveert de overheid niet. 

Innovatie is erg lastig SMART te maken. 

 Zal schriftelijk antwoorden hoeveel ondernemers gestopt zijn in 2013. 

 Wil de succesvolle aanpak van de Zwanestraat ook in andere gebieden toepassen. Binnenkort zijn 

gesprekken met de Ooster- en Gelkingestraat en in de Westerhaven loopt ook een traject. 

 Antwoordt dat marginale kleine zelfstandigen een beroep kunnen doen op financiële ondersteuning. 

Account management, de Kamer van Koophandel en VNO/NCW richten zich op pas gestarte 

ondernemers. 

 Verheugt zich op het vormgeven van een convenant met de warenmarkt. Deze extra inzet leidt er 

wel toe dat de kostendekkendheid onder druk staat, ook dit jaar. 

Wethouder Gijsbertsen: 

 Antwoordt dat acties zijn ingezet om het aantal binnen de termijn behandelde uitkeringsaanvragen 

verder te vergroten. De resterende ingewikkelde gevallen zijn het lastigst te behalen. 

 Stelt dat de uitstroom van SW’ers echt hoger is. Gedetacheerden bij Stadsbeheer werken in een 

andere omgeving en functioneren zelfstandig op de arbeidsmarkt. In de begroting 2013 is hier ook al 

rekening mee gehouden. 

 Meldt dat de doorverwijzingen, het systeem en de overdracht van gegevens bij e-dienstverlening 

met opstartproblemen kampten, die inmiddels zijn verholpen. Dit verklaart de lagere deelname. 190 

van de 500 deelnemers zijn uitgestroomd. 

 Komt terug op de vraag over de toezegging over de collectieve ziektekostenverzekering. 

 Wil met het college inzetten op screening en activering van het bestand, waarbij gekeken wordt hoe 

zinvol de diverse trajecten zijn. 

 Houdt rekening met het in de begroting 2014 afgesproken aantal van driehonderd participatiebanen 

en stelt voor dit te betrekken bij de discussie over activering. 

 Pakt marginaal zelfstandigen niet hard aan, maar probeert wel misbruik van uitkeringen te 

voorkomen wanneer mensen niet daadwerkelijk marginaal zelfstandig zijn. 

 Ziet het terugdringen van het percentage verstrekte uitkeringen niet als doel van fraudebestrijding, 

maar als voorspelling wat te bereiken is door fraude aan te pakken. 

 Maakte een uitzondering voor de gesubsidieerde baan bij het Tschumipaviljoen, omdat de 

medewerker een paar maanden na 1 januari 2015 de pensioengerechtigde leeftijd bereikt. 

 Inventariseert hoe het verder gaat met de andere gesubsidieerde banen. 

De voorzitter: 

 Concludeert dat openstaande vragen schriftelijk worden beantwoord, waaronder die over nazorg en 

terugvallen in de bijstand; het digitaliseren van het bestand; en het niet behalen van het beoogde 

aantal vacatures. SP blijft het oneens met de berekende uitstroom van SW-geïndiceerden. 

 Sluit de vergadering onder dankzegging om 15.30 uur. 


